
Æ ld re råd e t Frederikssund

ÆRF-R-11-04-04 4. april 2011

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 4-04-2011 kl. 9:15 -  12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Martha Wickens, Erik Nielsen, Christian Heiberg, Ole
Tinghøj, Gunner Madsen, Inge Konig, Ruth Rasmussen.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Afdelingsleder for Kost og Service Pia Winther kl. 9 :15-10:00
I supplerende bemærkninger til aftale om budget 2011 besluttes det, at madservicen for 
ældre i Frederikssund Kommune forsat skal tilbydes og udvikles.
På denne baggrund er der igangsat en optimeringsanalyse af køkkenområdet, som skal 
medtage muligheden for leverance af mad til hjemmeboende ældre.
Proces og tidsplan kan læses i bilaget til referatet fra SÆS-mødet den 2. marts 2011.
Pt. varetager køkkenerne udelukkende døgnkost til beboere på omsorgscentrene, cafédrift 
og mødeforplejning.
Pr. 1. marts i år trådte en midlertidig løsning i kraft omkring levering af kold mad til 5 
vuggestuer i Slangerup. Denne ordning gælder indtil et samlet udbud til alle vuggestuer i 
Frederikssund Kommune har fundet sted.

Madudbringning til hjemmeboende ældre er udliciteret til Det Danske Madhus, kontakten 
udløber i januar 2013.

Køkkenanalysen skal b.la. afdække, hvordan tilberedning af mad til hjemmeboende ældre 
varetages bedst muligt. Et sideordnet formål er at afdække, om der er eller kan skabes 
kapacitet til levering af mad til vuggestuerne.
Køkkenanalysen arbejder ud fra to modeller med hhv. en varmholdt produktion og en 
produktion af køle-vakuum mad, samt med og uden frit valg. For at rationaliserer og 
fremtidssikre køkkenerne overvejes mulighederne for at samle madproduktionen i et 
køkken.

I arbejdet med køkkenanalysen er der nedsat en styregruppe og en arbejdsgruppe. I begge 
grupper er personer med forskellig faglighed repræsenteret. Desuden er konsulent Dorte 
Hansen fra DH Consult tilknyttet projektet.
Der er ønske om dialog med Ældrerådet i forbindelse med analysen.
Køkkenanalysen er igangsat i marts og forventes færdig i maj måned, og er en relativ kort 
proces. Pia vender tilbage til Ældrerådet med en opfølgende dato på, hvornår der 
forelægger yderligere analysemateriale til drøftelse i Ældrerådet.

På baggrund af god dialog omkring bl.a. måltidet og de ældres appetit opfordres der til, at 
drøfte mad og måltider på de kommende dialogmøder i forbindelse med handleplan for 
ældre.

Det sidste års tid er der i Frederikssund Kommune arbejdet med omorganisation på det
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tekniske område. Der er nedsat en styregruppe, som har arbejdet med afdækning af hele 
området. Arbejdsgrupper og en sparringsgruppe arbejder nu på en organisering af 
området. Det er endnu ikke besluttet, om man vil distrikts- eller fagopdele personalet. Pia 
deltager i sparringsgruppen, og er opmærksom på vigtigheden af genkendeligt personale 
på omsorgscentrene og de opgaver som teknisk service varetager.
Den nye organisering sendes til høring i MED strukturen først i juni måned og forventes 
implementeret 1. september 2011.
Byrådet påtænker i forbindelse med ny udbud og indkøbsstrategi for Frederikssund 
Kommune, at grønne arealer og vintervedligeholdelse skal konkurrenceudsættes i 2012.
I 2011 hjemtager Vej og Park opgaver vedr. grønne arealer, før et egentligt udbud i 2012. 
Der er ønske i Ældrerådet, om at brugere inddrages i processen vedr. organisering af 
området. Pia orienterer styregruppen.

1. maj får alle ansatte i ældreplejen arbejdsbeklædning.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 28-02-2011.
Der tilføjes nyt pkt. 3 til dagsorden -  Ny Hospitals- og Psykiatriplan 2020
Referat godkendt med bemærkning til pkt. 1. Det blev ikke vedtaget at stoppe visitationen
til 1. sal på Østergården.

Pkt. 3. Ny Hospitals- og Psykiatriplan 2020
Der afholdes borgermøde den 4. maj i auditoriet Hillerød Hospital, Helsevej 2 kl. 19:00 til 
21:00. Christian og Ole deltager.
Indholdsfortegnelse og resume udsendes samme med referatet. Høringsfristen er 13. maj 
2011. Punktet tages op igen på næstkommende Ældrerådsmøde.

Pkt. 4. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.
Forslag til trafikbestilling sendes i skriftlig høring i perioden 25. marts -  10. april. Det 

fremlægges til politisk godkendelse 27. april 2011.
Ole og Christian udarbejder høringssvar.

Der er modtaget invitation fra SÆS udvalget til visionsmøde -  Fremtidens ældreliv den 11. 
april 2011 kl. 17:30-20:00. Mødet afholdes på Solgården i Slangerup.
Afbud fra Christian og Martha.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Martha Wickens.
Indestående på bankkonto dags dato kr. 49.261,93.

Pkt. 5. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Alle medlemmer af Ældrerådet deltog på kick off mødet den 16. marts. Det var en positiv 
og god oplevelse. Der sættes dog spørgsmålstegn ved, om det er nødvendigt at have 
tilknyttet ekstern konsulentvirksomhed.
Som inspirationskilde kan der med fordel rekvireres ældrepolitikker fra andre kommuner. 
Ældrerådet efterlyser resumé eller referat fra mødet.

Hanne deltog på Danske Ældreråds temadag "Ældrerådets synlighed og medier -  
Hvordan præsenterer ældrerådets sine budskaber?
På temadagen lærte kursisterne om vigtigheden af opbygningen af pressemeddelelser og 
artikler. Hanne har efterfølgende fået rettet teksten vedrørende Ældrerådet på kommunens 
hjemmeside.
Hvis Ældrerådet ønsker presseomtale, er interessen for sager til høring størst.
Hvad er der høring om? -  Hvad svarer fra Ældrerådet? -  og har høringssvaret nogen 
konsekvens?
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Der blev afholdt Regions Ældrerådsmøde den 9. marts 2011, hvor Lise Lotte og Hanne 
deltog.

Christian har modtaget invitation til Sundhedsdialogforum den 5. maj 2011.

Ældrerådet har ønsker om, at deres pjece "Information om Ældrerådet i Frederikssund 
Kommune” omdeles ved det årlige forebyggende besøg til ældre.

Erik deltog på møde om muligheden for at få et kulturhus i Skibby. Der er nedsat en 
gruppe, som skal kigge på ændringer af lokalplanen for Skuldelevvej 4.
Herudover har Erik deltaget på årsmøde i Brugerrådet i Skibby og generalforsamling i 
Skibbys pensionistforening.

Pkt. 6. Ideer til emner vedr. offentlige møder.
I anledning af International Ældredag 1. oktober 2011, vil Ældrerådet rette henvendelse til 
Frederikssund Kommune med ønske om, at man i fællesskab kan afholde en temadag 
om alle aspekter indenfor sundhed.

Pkt. 7. Drøftelse om brugerbetaling.
Efter Danske Ældreråds bestyrelse har forholdt sig til spørgsmålet om brugerbetaling, 
ønskede Hanne en dialog i Ældrerådet for at klarlægge holdningen til dette spørgsmål.
Hvis man ser bort fra den grad af brugerbetaling der allerede eksisterer, er det Ældrerådets 
holdning, at man generelt er imod brugerbetaling. Dog kunne man med fordel opkræve 
gebyr for udeblivelse til undersøgelse og operationer.
Hvis der skal finde brugerbetaling sted, skal det være indtægtsbestemt.

Pkt. 8. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 34 Udarbejdelse af ny sundhedspolitik.

Sag nr. 35 Sundhedsprofil med sociodemografiske data.
For at planlægge den sundhedsfremmende og forebyggende indsats, er det 
væsentligt at vide, hvordan sundhedstilstanden er i Frederikssund Kommune. 
I Frederikssund Kommune er overvægt et massivt problem. Hele 49 % af 
borgerne har et BMI over 25. Særlig udtalt er problemet for mændene.
I Frederikssund Kommune lever hele 61 % med en kronisk sygdom. 
Tilsvarende er dette tal 57 % for Region H. Frederikssund Kommunes alders
sammensætning er forskellig fra Region H, hvilket kan være en forklarende 
faktor.

Sag nr. 36 Udmøntning af budget 2011 - forslag til tidsplan.
Der er udarbejdet forslag til og beskrivelse af omrokeringer i forbindelse med, 
Midlertidige pladser, Visitationen, Behov for plejehjempladser/midlertidige, 
Visitationskriterier til plejeboliger, Hjælpemidler, Lundebjeggård og

Heimdalsvej.

Sag nr. 37 Udbud - kørsel med ældre borgere.

Sag nr. 38 Danske Funktionærers Boligselskab, afdelingerne Klostergården 73 og 75, 
låneoptagelse samt ommærkning af ældreboliger.
Hvis lån godkendes, indgås en aftale mellem boligorganisationen og 
kommunen om, at de 21 ældreboliger i afdeling 75 ommærkes til almene
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familieboliger uden kommunal anvisning.

Sag nr. 39 Rammerne for uanmeldt tilsyn på plejeboligområdet 2011 i henhold til 
serviceloven.
Med budgetvedtagelsen 2011 besluttede Frederikssund Kommune, at 
hjemtage opgaven med tilsynet af plejeboliger / plejehjem.
Sagen genoptages efter at have været i høring i Ældrerådet.
Ældrerådet understreger, at de også fremadrettet ønsker, at der udarbejdes 
en rapport vedrørende tilsynsbesøgene, som de kan forholde sig til, selvom 
forpligtelsen bortfalder. Således lægger Ældrerådet vægt på muligheden for 
fortsat at leve op til rollen som rådgivere for kommunen, og understreger i 
den forbindelse, at en rapport er nødvendig i den forbindelse.
Det skal i den forbindelse understreges, at der ikke i fremtiden vil foreligge en 
egentlig rapport efter tilsynsbesøgene, men udelukkende nogle 
skabelonbaserede standardskemaer. Det er ikke planlagt, at der udarbejdes 
materiale ud over dette.

Sag nr. 40 Frit leverandørvalg for praktisk hjælp og personlig pleje - valg af model.
Det frie leverandørvalg omfatter personlig og praktisk hjælp incl. 
madordninger. Kommunen skal vælge, hvilken form for frit valg, der skal 
tilbydes borgerne.

Der er tre modeller at vælge imellem:
Frit valg efter godkendelsesmodellen, hvor kommunen skal godkende de 
leverandører -  private som offentlige -  der lever op til kommunens pris- og 
kvalitetskrav.
Udbudsmodellen, hvor kommunen udliciterer en eller flere ydelser i 
kommunen eller i et eller flere distrikter.

Udbud under godkendelsesmodellen, hvor priskravet til en ydelse fastsættes 
på baggrund af et udbud, hvorefter godkendelsesmodellen træder i kraft.

Ældrerådet har tilkendegivet, at de støtter op omkring godkendelsesmodellen.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget 
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet 
Orientering fra Erik.

Sag nr. 37 Frederikssund Bibliotekerne. Status på samarbejde med Frivillige vedr. 
produktion af lydavis.

Efter annoncering af frivillige til at varetage produktionen af lydavisen, er der 
kun 11 interesserede der har meldt sig. Det er bibliotekets vurdering, at der 
skal være minimum 16 frivillige og helst 20 til at varetage opgaven.

Sag nr. 44 Musikdag for plejehjemsbeboere i Frederikssund -  ansøgning om tilskud. 
Erik udarbejder skrivelse omkring sagen og sender til udvalget.

Sag nr. 50 Meddelelser
• Skrivelser fra Statsforvaltningen vedr. Græse GI. Skole 

Erik udarbejder skrivelse omkring sagen og sender til udvalget.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
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Orientering fra Erik.

Generende cykel og knallertkørsel i Jernbanegade, Erik skriver mail til politiet.

Plan-og Udviklingsudvalget 
Intet.

Næste møde og sted.
Mandag den 2. maj 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Eventuelt.
Repræsentantskabsmøde, som førhen er afholdt på Elværket, kunne trække samme antal 
deltager i Sognehuset i Skibby.


